
Schůze Komise pro životní prostředí, 12. prosince 2024

Klubovna pod Normou
Martina Řebíček, Martin Mach, Vlasta Osoba, Johana Benešová, 
omluveni David Stella, Markéta Marešová, Ivana Zikmundová.

1) Odměny členům výboru

2) Informace z Rady MČ

Martin Mach informoval, že na místě pokáceného stromu u staré školy na Vinořském náměstí
bude 20. 12. 2024 instalována socha od Michala Trpáka „Mazlík“, znázorňující zvětšeného
prvoka. Plastika bude zatím zapůjčena, v případě, že si ji děti a občané oblíbí a bude zájem si
ji ve Vinoři ponechat, bude se řešit možnost jejího zakoupení. 

M.  Mach  dále  informoval  o  stavu  aleje  u  Ctěnického  zámku,  kde  MČ  Vinoř  zakoupila
pozemky pod komunikacemi, které byly původně v majetku Přezletic. Byly zde vysazeny dvě
stromořadí, lípy a hrušně, ale stromy jsou velmi zanedbané, nebyl prováděn výchovný řez,
stromy jsou přerostlé, rozvětvené, bude se muset i kácet, situace není jednoduchá, bude se
muset rozhodnout, kde ponechat hrušně a kde lípy.
Paní Vaculová proto již kontaktovala arboristy, p. Pavel Wágner připraví do konce roku 2024
dendrologické podklady, p. Josef Souček zpracuje studii na arboristické zásahy, ocenění prací,
na provedení se MČ pokusí získat grant z MŽP. 
Vlasta Osoba doplňuje, že by se mělo zahrnout i téma entomologie, některé staré stromy je
vhodné ponechat kvůli druhům na ně navázaným, podpora biodiverzity (někde se kvůli tomu
stromy i uměle umrtvují).

Diskuze o vhodné formě oslovení pánů ze Ctěnického zámku, kteří alej založili (pan Fous
ze Zámeckého zahradnictví, pan Najman – jezdecký klub).
P. Souček připraví první návrh a potom se uskuteční veřejné projednání na místě, přizván
bude p. Fous a p. Najman.
Parkování. nutno vymyslet, možnost posezení na místě.

Oslovit pro doplnění informací: 
David Stella – zeptat se na entomologii na Golfu.
Michal Knapp (ČZÚ) – biopásy na pozemcích Vinagro.

3) Křížek ve Ctěnicích

Martina  Řebíček  připomněla  záměr  na  opravu  křížku  u  hlavní  cesty  ve  Ctěnickém  háji
(milenci), vhodné připojit posezení (stůl a lavička přes cestu). Možné oslovit zástupce Lesů
ČR – pan Řezáč – instalovali stůl ve Vinořském parku u pramene Trhlina.
Podoba křížku, historie – zeptat se pí. kronikářky Cihlářové, zda k tomu něco nemá? 

4) Různé – Martin Mach

Plocha v Žabokřiku
Pozemek  stále  ještě  není  přepsaný  ze  developera  na  MČ.  Příští  rok  by  snad  měly  být
v rozpočtu prostředky na realizaci první etapy. Deponie apod.
Park před hřbitovem



M. Mach informoval o dosavadních pracích, vykáceno 14 stromů, frézování kořenů, svázání
koruny u některých stromů na hřbitově.

Péče o aleje 
Podáváme žádost o grant od Nadace Partnerství.

Kolostav před novou školou – v plánu na příští rok, M. Řebíček připomíná, že by mělo být
upraveno i zázemí pro čekající rodiče (uzavřené, nyní jen přístřešek.

Velkoobjemové zapuštěné kontejnery na konci sídliště Uherská/ Čeperská.

Pozemek nad Cukrovarským rybníkem (dříve tam byli koně) – v plánu PUMPTRACK, 
máme na to 2 mil, chybějící prostředky snad budou převedeny ze sportu. 

Mokřady nad Cukrovarským rybníkem
Byla provedena první probírka dřevin, firma, která zásahy realizuje, napíše žádost o dotaci na
MHMP, řeší p. Karnecki.
Od paní Ptáčkové zatím nejsou žádné informace.

Bidýlka pro dravé ptáky v krajině – instalace jednoduchých konstrukcí, akát do země + nad
zemí olše.

Diskuze o škodlivosti gumy na dopadové plochy „4soft“.

Termín příští schůzky bude stanoven hlasováním.
Zapsala: J. Benešová




